



CANADA

COMMUNIQUÉ

NO 28

FOR IMMEDIATE RELEASE
MAY 5, 1970

MEETING TO DISCUSS ACADEMIC RELATIONS

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Department of External Affairs announced today that senior officials had held a meeting on May 4th with individuals from the academic community and from organizations closely linked to that community. Relations in general between the Department and university specialists in international relations and area studies were discussed. A number of specific projects for developing closer contacts were reviewed, such as the foreign service visitor programme, exchanges of speakers, support of research, exchange of information and organization of seminars. There will be continuing consultation about such programmes.

The Chairman of the meeting was Mr. A.E.Ritchie, Under-Secretary of State for External Affairs. He was accompanied by Mr. Paul Tremblay, Associate Under-Secretary, and officials from several branches of the Department. The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, was host at a luncheon for those participating in the meeting. Mr. Jean-Pierre Goyer, M.P., Parliamentary Secretary to the Secretary of State for External Affairs, also attended the luncheon.

Participants in the meeting included the following persons:

Dr. G.C. Andrew	Association of Universities and Colleges of Canada
Professor R. Joubarne	University of Montreal
Dean R. de Chantal	University of Montreal
Professor M.S. Donnelly	University of Manitoba
Professor A. Donneur	University of Quebec
Professor H.E. English	Carleton University
Mgr. J. Garneau	Association of Universities and Colleges of Canada
Mr. Gordon Hawkins	Canadian Institute of International Affairs
Professor K.J. Holsti	University of British Columbia
Professor J. Hyndman	University of Ottawa
Professor A. Legault	Laval University
Dean R. St. J. Macdonald	University of Toronto
Dean H. Reid	Laval University
Professor G. Reuber	University of Western Ontario
Professor A. Rotstein	University of Toronto
Professor D. Stairs	Dalhousie University
Professor D. Verney	York University



CANADA

COMMUNIQUÉ

NO 28

FHIL
POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 5 MAI, 1970

DISCUSSIONS SUR LES RAPPORTS AVEC LES UNIVERSITES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le Ministère des Affaires extérieures a annoncé aujourd'hui que des hauts fonctionnaires ont rencontré le 4 mai des représentants du monde universitaire et d'organismes qui y sont étroitement liés. Il a été question de façon générale des rapports à entretenir entre le Ministère et les universitaires spécialistes des relations internationales et des études régionales. On a fait la revue d'un certain nombre d'initiatives qui visent à multiplier les contacts: programme de visites des fonctionnaires du service extérieur, envoi de conférenciers, appui à la recherche, échange de renseignements et organisation de colloques. Les consultations se continueront relativement à ces programmes.

M. A.E. Ritchie, sous-secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, présidait la réunion. Il avait à ses côtés M. Paul Tremblay, sous-secrétaire associé, ainsi que des hauts fonctionnaires de plusieurs directions du Ministère. Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, a reçu à déjeuner les participants à la rencontre. M. Jean-Pierre Goyer, député et secrétaire parlementaire du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, assistait aussi au déjeuner.

Les personnes suivantes ont participé à la réunion:

M. G.C. Andrew	Association des universités et collèges du Canada
le professeur R. Joubarne	Université de Montréal
le doyen R. de Chantal	Université de Montréal
le professeur M.S. Donnelly	Université du Manitoba
le professeur A. Donneur	Université du Québec
le professeur H.E. English	Université Carleton
Mgr. J. Garneau	Association des universités et collèges du Canada
M. Gordon Hawkins	Institut canadien des affaires internationales
le professeur K.J. Holsti	Université de la Colombie-Britannique
le professeur J. Hyndman	Université d'Ottawa
le professeur A. Legault	Université Laval
le doyen R. St. J. Macdonald	Université de Toronto
le doyen H. Reid	Université Laval
le professeur G. Reuber	Université Western Ontario
le professeur A. Rotstein	Université de Toronto
le professeur D. Stairs	Université Dalhousie
le professeur D. Vernay	Université York